
P R O T O K Ó Ł   Nr XXV/2008
z sesji Rady Miejskiej w Chojnie

z dnia 11 grudnia 2008 r.
Do punktu 1,2,3.
--------------------  Obrady rozpoczął i prowadził przewodniczący J. Kowalczyk.  Na podstawie
listy  obecności  stwierdził prawomocność obrad.  Na  sesji  obecni  byli  burmistrz  A.
Fedorowicz, z-ca burmistrza W. Długoborski, radca prawny urzędu K. Judek, naczelnicy
wydziałów urzędu, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, przedstawiciele prasy
lokalnej, sołtysi, wyborcy.
Do porządku sesji nie wniesiono uwag. Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek
sesji. W wyniku głosowania porządek XXV sesji został przyjęty jednogłośnie.

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu,
- lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu,
- porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu

Do  protokołu  z  XXIV  sesji  nie  wniesiono  uwag.  W  wyniku  głosowania  protokół został
przyjęty jednogłośnie.

Do punktu 4.
---------------  Burmistrz przedstawił uzupełnienie do sprawozdania z działalności za okres
międzysesyjny. 29 listopada burmistrz uczestniczył w uroczystości nadania herbu i flagi
sołectwu Białęgi. Była to inicjatywa społeczności lokalnej, którą wsparła gmina Chojna.
2 grudnia burmistrz uczestniczył w spotkaniu z p. Bartoszkiewiczem autorem projektu
System EkoAB, selektywnej zbiórki odpadów. 4 grudnia Instytut Rozwoju regionalnego
przeprowadził szkolenie nauczycieli i dyrektorów szkół na temat możliwości pozyskiwania
funduszów unijnych. Tego samego dnia burmistrz uczestniczył w konferencji zorganizowanej
w Międzyzdrojach przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej,
której tematem zasadniczym były możliwości finansowania projektów proekologicznych z
uwzględnieniem środków unijnych w ramach programu operacyjnego infrastruktura i
środowisko. Przedstawiono oferty Banku Ochrony Środowiska, który po raz ostatni będzie
wspierał i fundusz i samorządy w takiej formie jak dotychczas. Od roku 2009 będzie udzielał
jedynie dopłat do kredytów komercyjnych. 5 grudnia na Zamku Książąt Pomorskich odbyła
się konferencja poświęcona zagadnieniom zagospodarowania odpadów komunalnych i
możliwościom produkcji energii ze źródeł odnawialnych.
8 grudnia odbyło się spotkanie gdzie omówiono koncepcję utworzenia muzeum w Chojnie.10
grudnia burmistrz spotkał się z przedstawicielami związków zawodowych organizacji
nauczycielskich w celu omówienia i zaopiniowania projektu regulaminu wynagradzania
nauczycieli. 11 grudnia w godzinach rannych burmistrz spotkał się z p. Krzyżaniakiem, który
reprezentował energetykę w celu omówienia stawek za konserwację lamp. Wynegocjowano
cenę 7.20 zł. Omówiono problem doświetlenia ulic w ciągu dnia. O różnych porach dnia
zauważano doświetlenie ulic Jagiellońskiej, Łużyckiej, Wojska Polskiego, Chrobrego.
P. Krzyżaniak zadeklarował, że osobiście zajmie się tą sprawą. Również w tym samym dniu
rano burmistrz czytał bajki dla przedszkolaków w ramach akcji „Cała Polska czyta dzieciom”.

- sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu
Do punktu 5.
---------------  Przewodniczący J. Kowalczyk przekazał, że do biura rady wpłynęła uchwała
RIO i dwa pisma. Jedno od wojewody i jedno od dyrektora Gimnazjum w Chojnie.
Uchwałę RIO z dnia 2 grudnia 2008 r. w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania
deficytu budżetowego gminy Chojna w 2009 roku oraz o prawidłowości załączonej do
projektu budżetu prognozy długu publicznego.



2

Przewodniczący J. Kowalczyk odczytał pismo od dyrektora Gimnazjum w Chojnie, w którym
zwraca się o interwencję u dyrektora Centrum Kultury w Chojnie w sprawie wypożyczenia
sali widowiskowej na przeprowadzenie wstępne egzaminu gimnazjalnego uczniów, który
odbędzie się w dniach 14, 15 i 16 stycznia 2009 r. Do pisma dołączone są załączniki.

Radny W. Skrzypczyk zapytał czy to pismo było kierowane do rady czy do
burmistrza.
Przewodniczący J. Kowalczyk odpowiedział, że do przewodniczącego rady.

Burmistrz  A.  Fedorowicz  powiedział,  że  pismo tej  treści  też otrzymał,  natomiast  nie
wie, że było skierowane do przewodniczącego i że nie wie nic o żadnych załącznikach.
Formalnych przeszkód nie ma by wynająć salę natomiast technicznie pojawiły się w
momencie, kiedy planowano spotkanie noworoczne. Tego spotkania nie będzie i sprawa się
wyjaśni.

Radny M. Szeremeta powiedział, że jeżeli to było praktykowane 7 lat, że te egzaminy
miały miejsce w Centrum Kultury to rozumie się, że burmistrz w jakiś sposób wpłynie na
dyrektora Centrum Kultury, że egzaminy będą miały tam miejsce.

Burmistrz A. Fedorowicz powiedział, że jako burmistrz zajmie się tą sprawą.
Dalej przewodniczący odczytał pismo od wojewody dot. skargi radnego S. Kabata na

działanie burmistrza Chojny.
Następnie J. Kowalczyk odczytał skargę radnego S. Kabata. Przekazał, że konsultował sprawę
z mecenasem i rada podejmie decyzję jak dalej tą sprawę pokierować.

Do punktu 6.
---------------  Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej... G. Sakowski przedstawił
wnioski komisji: Komisja zwraca się do burmistrza, aby zaprosił na posiedzenie komisji 29
grudnia przedstawiciela PUK aby przedstawił sprawę ogrzewania budynku na lotnisku.
Drugi wniosek komisji, aby komisja zapoznała się z wnioskami jakie były na spotkaniu z
przedstawicielami firmy Eko AB. Trzeci wniosek to, aby na komisji 29 grudnia obecny był
naczelnik Wołosiak i przedstawił możliwości rozwiązania sprawy wykupu kotłowni przy ul.
Chrobrego. Sprawa jest o tyle poważna, że wspólnota szykuje się do wystąpienia sądowego
przeciwko gminie i komisja prosi aby pan naczelnik przygotował jakieś rozwiązania, które
pozwolą jednej i drugiej stronie tą sprawę załatwić polubownie.

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty M. Kozieł zgłosił wniosek, aby w uchwale
XXV druk 2 wprowadzić zmianę w § 2 pkt 1, który mówi: okres spłaty kredytu był 30
czerwiec a nie jak proponuje się w projekcie uchwały grudzień 2009 rok.

Do punktu 7.
---------------  Radny R. Skrzypek zwrócił się w sprawie narodowego programu przebudowy
dróg lokalnych zwanym potocznie Schetynówkami. Nasza gmina złożyła wniosek o
przebudowę ulic gminnych na lotnisku na kwotę 2.400.000 zł z czego miało być 1 mln
dotacji. Kilka gmin otrzymało tą dotację a kilkanaście nie. Nasza gmina jest w części gmin,
które zupełnie nie zostały ocenione z powodu błędów formalnych. Nasz błąd formalny jest
taki, że było brak dokumentu potwierdzającego zagwarantowanie środków własnych na
realizację projektu. Dlaczego tak się stało, że nie dajemy sobie szansy, żeby jakieś pieniądze
otrzymać i kto jest za to odpowiedzialny.

Radny S. Kabat – Schetynówki są to środki unijne na przebudowę dróg gminnych i
burmistrz wcześniej zapewniał nas, że zatrudniając fachowców odnośnie składania wniosków
będą płynęły do nas pieniądze. Co się stało, że nie zapewniliśmy środków w swoim budżecie?
Co było przyczyną, że nasze wnioski nie zostały zaakceptowane.

Radny G. Sakowski – Muszę wrócić do mojego zapytania z poprzedniej sesji.
Chodziło wtedy o moje zapytanie na temat rozwiązania sytuacji zachowania się p. dyrektora
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Centrum Kultury w czasie jakichś zajęć czy przed imprezą. Niestety dochodzą do mnie głosy,
że moje zapytanie zostało źle zrozumiane, ktoś je inaczej interpretował. Doszła do mnie
osobiście skarga o złym zachowaniu się, niewłaściwym pana dyrektora wobec rodziców i
dzieci w czasie zajęć. Zobowiązałem się, że tę sprawę rozwiążę. Pan burmistrz na spotkaniu z
naszym klubem powiedział, że tą sprawą zajmie się, ale nie wiemy jaki był skutek.
Umówiliśmy się dżentelmeńsko z panem burmistrzem, że pan dyrektor przeprosi te osoby,
które były przy tym zajściu. Ja rozumiem, że każdy może być zdenerwowany, kwestia tylko
zwykłych przeprosin. I czy to miało miejsce, czy nie nas to interesuje.

Radny H. Kłapouch – Z wypowiedzi radnych wynika, że wniosek został tylko
skierowany o ulice na lotnisku. Dlaczego nie była ujęta Zielona w schetynówkach?
Drugie pytanie to dlaczego nie zostało zrealizowane porozumienie ze starostwem w sprawie
ulic Jagiellońskiej, Słowiańskiej, Ogrodowej.

Radny S. Błęcki zwrócił się w sprawie likwidowanej biblioteki pedagogicznej w
Chojnie. Kto przejmie  obowiązki biblioteki pedagogicznej?

Radny M. Kozieł – Odnośnie skargi dyrektora gimnazjum. Dlaczego rzuca się kłody
dyrektorowi Piotrowskiemu, który ma obowiązek przeprowadzenia próbnego egzaminu
gimnazjalistów i przedkłada się ważność egzaminu na jakieś zajęcia, które można przełożyć.
Decyzją dyrektora Centrum Kultury możemy się ośmieszyć nawet w Poznaniu gdzie jest
centralna komisja. Dyrektor Piotrowski chcąc zmienić pomieszczenie musi powiadomić
centralną komisję. Trzeba definitywnie powiedzieć, że te egzaminy odbędą się w Centrum
Kultury i basta.

Radny W. Skrzypczyk – jak może być tak, żeby gmina została ośmieszona w ten
sposób, że dyrektor gimnazjum nie występuje do burmistrza z problemem tylko występuje
publicznie z problemem, który powinien zostać załatwiony w relacjach między dyrektorem
C.K. dyrektorem gimnazjum i burmistrzem. Dlaczego tak się dzieje, że pan dyrektor pomija
jak gdyby drogę służbową.

Radna R. Bekier – Było kierowane pytanie kierowane do pana burmistrza  czy
otrzymał również takie pismo i padła odpowiedź, że otrzymał. Nie otrzymał załączników, ale
samo pismo wpłynęło więc nie jest pominięcie drogi służbowej.

Radny S. Skrzypczyk – Pani radna Bekier. Ja rozumiem, że pani jest podekscytowana
takim zachowanie pana dyrektora Piotrowskiego, natomiast to pytanie było kierowane do
burmistrza, nie do pani. Ja dziękuję, że pani mi odpowiada ale pani jest osobą w tym
momencie nie wzywaną do odpowiedzi.

Radna R. Bekier – Chciałam panu tylko powiedzieć, że jestem już w takim wieku, że
się nie ekscytuję dyrektorami gimnazjum. Nie uczestniczę w pracach gimnazjum, nie mam
dzieci w wieku gimnazjum, a pana dyrektora widziałam kilka lat temu.

Do punktu 8.
---------------  Burmistrz A. Fedorowicz powiedział, że nie będzie prezentacji inwestycji fermy
trzody chlewnej w m. Bara ponieważ przedstawiciele firmy przepraszają i będą w styczniu.

Do punktu 9.
---------------  Projekt Wieloletniego Planu Inwestycyjnego przedstawiła przedstawicielka
Instytutu Rozwoju Regionalnego H. Makrocka. Gmina Chojna zleciła instytutowi
opracowanie aktualizacji strategii rozwoju dla gminy łącznie z aktualizacją wieloletniego
planu inwestycyjnego. Potrzeb inwestycyjnych w gminie jest bardzo dużo a taki plan
zweryfikuje te potrzeby. Powstaną priorytety zadań, które będą najważniejsze do wykonania
w poszczególnych latach. Jest to dokument, który będzie zawierał informacje dotyczące
zadań, będzie część związana z opisaniem zadań, jakie dane zadanie będzie miało źródła
finansowania, jak też będzie informacja dotycząca rozpoczęcia terminów rozpoczęcia i
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zakończenia danego zadania inwestycyjnego. Również podane zostaną informacje dotyczące
wnioskodawcy czy podmiotu, który będzie odpowiedzialny za realizacje tego zadania.
Przedmiotem planowania przede wszystkim będą wydatki na inwestycje a nie wydatki
bieżące. Obecnie w gminie został powołany zespół do spraw opracowania aktualizacji
strategii i wieloletniego planu inwestycyjnego. Jego zadaniem będzie koordynacja prac
związanych z tworzeniem procesu inwestycyjnego. Będą opracowane formularze oceny
danego zadania i każde zadanie będzie zweryfikowane zarówno pod względem formalnym
jak i merytorycznym. Następnie komisja utworzy ze zgłaszanych zadań zestawienie tzw.
wszystkich potrzeb inwestycyjnych w gminie i z tego poda zestawienie priorytetów. Zostaną
podane proponowane źródła finansowania tych zadań. Komisja także będzie dokonywała
możliwości organizacyjnych, technicznych, finansowych wnioskowanych zadań i będzie
opracowywała wersję wstępną programu inwestycyjnego, który zostanie przedłożony na ręce
burmistrza, a następnie po zatwierdzeniu przez burmistrza zostanie przekazany na ręce
przewodniczącego. Zadaniem tej komisji będzie również ustalenie procedury prowadzenia
prac nad planem. Ta procedura musi być kompatybilna z procedurą tworzenia budżetu
ponieważ pierwszy rok planu inwestycyjnego będzie jakby pierwszym rokiem budżetu. Będą
podane kryteria doboru na podstawie, których dane zadanie będzie przyjmowane przez
komisję do wieloletniego planu inwestycyjnego. Jednym z kryteriów na których trzeba będzie
bazować to kryteria społeczno-gospodarcze. Czyli poprzez realizację tego zadania będzie
wpływ na poprawę warunków życia mieszkańców, a przede wszystkim chodzi o środowisko
naturalne i bezpieczeństwo publiczne, czy też realizacja zadania przyczyni się, czy wzmoże
aktywność gospodarczą. Czy poprzez np. wybudowanie drogi, czy uzbrojenie jakiegoś terenu
rozpocznie jakąś działalność gospodarczą, która zaktywizuje lokalne społeczeństwo. Ważne
jest także czy to kryterium będzie też mówiło jaka z tego danego zadania jest możliwa liczba
mieszkańców, czy mogą korzystać z realizacji tego zadania. Kryteriami będą również kryteria
techniczno-ekonomiczne, będą brane pod uwagę zadania, które będą przyczyniały się do
poprawy stanu technicznego poszczególnych obiektów, czy zabezpieczenie ich poprzez np.
termomodernizację. Kryterium też może być to, czy dane zadanie realizowane będzie
korelowało z innymi zadaniami. Będzie też określone jaki jest stan zaawansowania prac dla
zadań kontynuowanych, bo w wieloletnim planie inwestycyjnym przewiduje się zadania
zarówno kontynuowane jak i zadania całkiem nowe, które będą mogły uzyskać dodatkowe
dofinansowanie z innych źródeł. Ważnym kryterium będzie również, to czy dane zadanie
będzie mogło uzyskać dofinansowanie z innych źródeł. Ważnymi będą kryteria związane z
prawem, czyli czy dane zadanie wynika z opracowań typu strategii wojewódzkiej, czy plany
gospodarki odpadami, czy wojewódzkie plany ochrony środowiska. Także będą brane pod
uwagę do zestawu proponowanych zadań inwestycyjnych zadania, na które już są zawarte
umowy i należałoby je kontynuować. Propozycja jest taka, żeby ten plan zawierał zestawienie
zadań inwestycyjnych z podziałem na źródła finansowania. WPI będzie zawierał także
zadania, które będą realizowane przez podmioty podległe burmistrzowi czy też jednostki
samorządu terytorialnego lub zakłady budżetowe. Będzie zawierał zestawienie wszystkich
wniosków tzw. potrzeb, które są zgłaszane do burmistrza, będzie zawierał analizę finansową
zdolności kredytowej a także będzie analiza struktury wszystkich wydatków w
poszczególnych sferach działania inwestycyjnego, czyli będzie analiza wydatków w sferze
transportowej, mieszkaniowej, gospodarki komunalnej, edukacji i pozostałych działań.
Przewodniczący J. Kowalczyk podziękował za przedstawioną informację.
Radni nie wnieśli pytań.
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Do punktu 10.
----------------- Do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na
sfinansowanie wydatków nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach budżetu
gminy Chojna na 2008 rok skarbnik T. Kuflowska powiedziała, że po raz czwarty burmistrz
zwraca się do rady z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego
kredytu. Zgodnie z § 2 projektu uchwały okres spłaty kredytu zaproponowany jest grudzień
2009 rok. Z uwagi na fakt, żeby nie powtórzyła się sytuacja z roku 2007 gdzie w grudnia rada
podjęła uchwałę o zaciągnięciu kredytu długoterminowego do kwoty 1 miliona złotych z
okresem spłaty przypadającym na dzień 30 czerwca 2008 r. Niestety nie udało nam się
zbilansować wydatków.
Stanowisko Komisji Gospodarki Finansowej – 3 za, 2 wstrzymujące się.
Stanowisko Komisji Gospodarki Komunalnej – jednogłośnie za projektem.
Stanowisko Komisji Kultury, Oświaty – 3 za, 2 wstrzymujące się. Komisja wnioskuje
wprowadzić zmianę w § 2 ust. 1 na „Okres spłaty kredytu 30 czerwiec 2009 rok.” a nie jak
proponowano grudzień 2009 rok.
Przewodniczący J. Kowalczyk poddał pod glosowanie wniosek Komisji Kultury, Oświaty.
Za przyjęciem głosowało 4 radnych, przeciwko 5, wstrzymało się od głosu 6 radnych
Przewodniczący stwierdził, że wniosek nie został przyjęty.

Radny S. Kabat – Do tej pory myśmy nie akceptowali tego kredytu ze względu, że w
pewnym momencie nie mogliśmy spłacić 1 miliona złotych, przesunęliśmy ten kredyt na rok
2008. Dzisiaj okazuje się, że musimy podjąć dwa miliony kredytu i tez nie jesteśmy w stanie
spłacić do końca tego roku. W projekcie budżetu zaplanowana jest sprzedaż na ponad 5
milionów.  Jakie będą skutki dla budżetu jeżeli okaże się, że sprzedaż będzie taka jak w tym
roku?

Skarbnik T. Kuflowska – Mogą być daleko idące skutki. Jeżeli sprzedaż będzie na
poziomie niezadowalającym można zablokować wydatki. Ustawa o finansach publicznych
dopuszcza taką możliwość. Pan burmistrz przygotowuje projekt uchwały, kieruje do rady
celem zablokowania wydatków utrzymując wydatki sztywne, te, które musimy realizować bo
wiadomo dzieci do szkół musimy dowozić, światło na drogach musi się świecić itd. Można
dołożyć należytych starań w kwestii przygotowania majątku, który nie jest wyartykułowany
w projekcie budżetu na 2009 rok i pozyskania dochodów ponadplanowych, lub realizacja
innych dochodów, których nie przewiduje projekt budżetu. Ustawodawca dopuszcza
ewentualność, że można posiłkować się innymi kredytami, pod warunkiem, że zmieścimy się
we wskaźnikach. Nie jest to żadne przestępstwo, że gmina na spłacenie jakichś zobowiązań
zaciąga kolejny kredyt, którym spłaca poprzedni bo jest mniej korzystny albo z tytułu innych
uwarunkowań.

Radny S. Kabat – Jeżeli będziemy brali kolejne kredyty to okres naszej kadencji
przeleci i w pewnym momencie możemy doprowadzić do tego, że zostawiamy długi dla
następców, będą mieli problemy, żeby to spłacić. Dlatego ja ciągle pytałem przez te wszystkie
sesje o opinię RIO, bo chciałem być spokojny o to, że dzisiaj podejmując taką a nie inną
decyzję, wiem, że możemy spokojnie te kredyty spłacać. W ubiegłym roku nie daliśmy rady
miliona, dzisiaj nie dajemy rady dwa miliony więc się obawiam czy w przyszłym roku nie
będzie nam trzeba wziąć 4 miliony, bo też nie będziemy w stanie tego spłacić.

Burmistrz A. Fedorowicz – Żeby nie było konieczności zaciągania w przyszłym roku
kolejnego kredytu bezwzględnie musimy ograniczyć wydatki, bo dochody niestety nie
zwiększą się i nie mamy co liczyć na wpływy z podatku, czy dotacji. Subwencja jest większa
o 500 tysięcy a wydamy prawdopodobnie milion na podwyżki dla nauczycieli dlatego
bezwzględnie trzeba dokonać pewnej reorganizacji w strukturach oświatowych. Na pewno
trzeba zamrozić płace w jednostkach, zakładzie budżetowym, urzędzie miejskim. To co było
regulowane ustawą czyli zgodnie  z tabelami zmieniającymi w roku ubiegłym zostało
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uregulowane, płace zostały podniesione i w tym momencie zostają zamrożone. Musimy
ograniczyć prenumeratę czasopism, likwidować niepotrzebne telefony, ograniczyć ryczałty
samochodowe, zmniejszyć liczbę spotkań, uroczystości, zminimalizować koszty tych imprez.
Rezygnujemy ze spotkania noworocznego, ograniczamy wydatki na Dni Chojny, być może
pozyskamy fundusze na Dni Integracji itd. Dalej burmistrz powiedział, że chciałby to w jakiś
sposób uzgodnić co ewentualnie bezwzględnie musimy, co możemy jeszcze wprowadzić jako
ten program oszczędnościowy. Sytuacja jest taka jaka jest i nie możemy liczyć to, że będzie
lepiej skoro krach finansowy mimo bardzo pozytywnych opinii finansistów w kraju dotyka
nas. Bezwzględnie musimy wydawać pieniądze tam gdzie naprawdę musimy, pozyskiwać
fundusze tam gdzie możemy i wykonywać te inwestycje, które są rozpoczęte lub te, które
rzeczywiście budżetu nie zrujnują.

Radny  W.  Skrzypczyk  –  Jak  ktoś wypowiada  się w  moim  imieniu  to  zawsze  życzę
sobie, żeby ta wypowiedź była ze mną skonsultowana. W tym przypadku jak gdyby nie
doprecyzowanie było pana radnego Kabata, dlaczego myśmy nie przyjmowali. Mówię w
imieniu pewnej grupy osób, natomiast dla mnie, w moim przekonaniu ta dyskusja, która trwa
już niemal pół roku nic nie zmieniła w sprawie. Od pierwszego wyjaśnienia burmistrza
odnośnie konieczności zaciągnięcia tego kredytu dla mnie było wszystko jasne. Po tylu
miesiącach dyskusji w zasadzie nic się nie zmieniło, żadne nowe okoliczności nie zaistniały.
Myślę, że już wystarczy na dzień dzisiejszy tej dyskusji nad tym problemem. Składam
wniosek o przerwanie już dyskusji, bo tyle już powiedziano, że wystarczy.

Radny S. Kabat – Panie burmistrzu. W części pańskiej wypowiedzi bardzo mnie pan
ucieszył, że w końcu zaczynamy robić cięcia, zaczynamy oszczędzać.

Radny  M.  Szeremeta  –  Przyjmujemy,  że  dzisiaj  ta  uchwała  przejdzie,  ten  kredyt
będziemy musieli spłacać w przyszłym roku. Mamy wieloletni program rozwoju
inwestycyjny i w projekcie budżetu on jest, są tam zaplanowane pewne środki. Przyjmując, że
jakieś projekty nam przejdą i trzeba będzie je realizować. Żeby zrealizować musimy pokryć
daną inwestycję z własnych środków czy z kredytu. Po wykonaniu część pieniędzy wraca,
część musi być przeznaczona z budżetu. Czy realizacja takich inwestycji w oparciu o środki
unijne nie będzie kolidować z kredytem, który w tej chwili bierzemy i musimy spłacać.

Skarbnik T. Kuflowska – Jeśli chodzi o wieloletni program inwestycyjny gminy
Chojna na 2009 rok wyartykułowane są te inwestycje, które będą realizowane tylko ze
środków własnych, czyli jest to nasz wkład w kosztach realizacji danego projektu lub
przedsięwzięcia. Na realizację projektu z udziałem środków z budżetu Unii Europejskiej
gmina musi mieć pełne sfinansowanie. Czyli będziemy składali wnioski pokazując swój
udział. Istnieje taka możliwość, że w projektach budżetu począwszy od roku bieżącego można
rozszerzyć WPI o ewentualne pozyskane środki budżetu Unii Europejskiej lub dane projekty
lub inwestycje zamykać posiłkowaniem się kredytami dodatkowymi lub pożyczkami.
Załącznik WPI musi korespondować, być zsynchronizowany z planem wydatków w części
dotyczącej udziału jednostki samorządu terytorialnego i my to mamy. Pan burmistrz może
przy drugiej prezentacji projektu budżetu rozszerzyć te inwestycje posiłkując się wizja
pozyskania środków z budżetu Unii Europejskiej lub ubieganiem się o zaciągnięcie kredytów
lub pożyczek np. w WFOŚ czy w BOŚ i to jest dopuszczalne i ta strona nie musi być
skorelowana z planem wydatków. Czyli nie naruszając struktury wydatków, które będą stałe
WPI nie musi być już począwszy od 2009 roku w 100% zsynchronizowany z planem
wydatków.

Radny H. Kłapouch w imieniu ChIS poinformował, że odnośnie tej uchwały w klubie
nie ma dyscypliny odnośnie głosowania i każdy będzie głosował  według swojego uznania.

Radny W. Skrzypczyk zwrócił się do przewodniczącego J. Kowalczyka, że w związku
z tym, że nie głosuje jego wniosku wycofuje ten wniosek ponieważ jest bezprzedmiotowy.
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Radny G. Sakowski i imieniu Klubu Gmina dla Wszystkich przekazał, że swojego
zdania nie zmienili. Dochodziły głosy np. ze stowarzyszeń, że mają przyobiecane pieniądze,
zalegają faktury i trochę jest wstyd tym ludziom, bo mają zobowiązania, które powinny wyjść
na zewnątrz. Tym kredytem tez pomożemy wyjść z twarzą z niektórych sytuacji, ludziom,
którzy mieli przyobiecane od gminy pieniądze, coś zorganizowali i teraz świecą oczami, bo
tych faktur nie mogą popłacić. Klub poprze uchwałę o zaciągnięciu kredytu.

Burmistrz A. Fedorowicz odniósł się na temat zabezpieczenia inwestycji własnym
udziałem. Po rozmowie z przedstawicielem Banku Ochrony Środowiska i prezesem
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na zadania szczególnie
związane z budową kanalizacji i modernizacją tych instalacji Bank Ochrony Środowiska za
pośrednictwem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska może udzielić
dofinansowania do kwoty 1 mln zł. I my możemy to potraktować jako pożyczkę i
jednocześnie udział własny. Jest jeszcze inne kryterium, które mówi o wkładzie minimalnym
10% czyli jeżeli inwestycja jest na poziomie 1 miliona to my 100 tys. w budżecie w kolejnych
latach realizacji inwestycji musimy zabezpieczyć. Jest to dobry sygnał, że nie musimy 25 czy
30% zabezpieczać, możemy się posiłkować pożyczkami czy kredytami. Kiedy
przygotowywany był projekt budżetu, WPI i limity wydatków robiliśmy to z pewną dozą
nieśmiałości, bo sięganie po pożyczki w nieskończoność jest mało realne. Wiele samorządów
przygotowało budżety wirtualne nawet o 100% wyższe, ale trzeba mieć tą świadomość, że
kredyty, pożyczki i inne zobowiązania po zakończeniu inwestycji trzeba spłacać. Też nie
chcemy, żeby w nieskończoność te kredyty i pożyczki spłacać. Dlatego patrzymy raczej
realnie na ten budżet i chcemy priorytetowe inwestycje kończyć, rozpoczynać. Natomiast
pozostałe w miarę możliwości później planować.
Po dyskusji przewodniczący J. Kowalczyk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie wydatków nie znajdujących
pokrycia w planowanych dochodach budżetu gminy Chojna na rok 2008.
W wyniku głosowania uchwała Nr XXV/237/2008 została podjęta  11 głosami za, 4
wstrzymujących i stanowi załącznik nr      do protokołu.

Do punktu 11.
-----------------  Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu oraz zmian w budżecie Gminy na
2008 rok przedstawiła skarbnik T. Kuflowska.
Dochody ulegają ogółem zmniejszeniu o kwotę 550.000 zł, wydatki o łączną kwotę 1.250.000
zł. Są wprowadzone ostateczne wersje załącznika nr 6 do uchwały budżetowej dotyczącego
przychodów i rozchodów gminy na 2008 rok. Załącznik nr 6 ściśle koresponduje z
wcześniejszą decyzją wysokiej rady ponieważ w tym załączniku po stronie przychodów jest
już wykazany kredyt, który gmina Chojna zaciągnie na sfinansowanie wydatków nie
znajdujących pokrycia w planowanych dochodach, a rozchody też stanowią kwotę 2 mln zł na
spłatę pożyczek z funduszy celowych i zaciągniętych na tzw. prefinansowanie czyli z budżetu
Unii Europejskiej. W proponowanym projekcie uchwały pan burmistrz przedstawia
ostateczną wersję załącznika nr 7 do uchwały budżetowej dotyczącego limitu wydatków na
wieloletnie programy inwestycyjne realizowane w latach 2008 i kolejnych. W załączniku nr 8
ostateczna wersja załącznika dotyczącego limitu wydatków gminy na projekty planowane do
realizacji w ramach poszczególnych programów operacyjnych na 2008 i kolejnych latach.
Stanowiska komisji były pozytywne, za przyjęciem projektu uchwały.
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag.
W wyniku glosowania uchwała Nr XXV/238/2008 została podjęta 13 głosami za (2 radnych
nie było na sali) i stanowi załącznik nr      do protokołu.
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Do punktu 12.
-----------------  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres
powyżej 3 lat oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy
dzierżawy części nieruchomości przedstawił naczelnik wydziału ZBN R. Wołosiak.
Gmina dzierżawiła na rzecz p. Michała Ignara część nieruchomości, na której jest
posadowiony obiekt handlowy. W chwili obecnej ta umowa dobiegła końca i jest nowy
wnioskodawca zainteresowany dzierżawą tej nieruchomości p. Aneta Koźlik. Wniosek p.
Koźlik jest spowodowany tym, że ona nabyła ten obiekt handlowy od p. Ignara.
Stanowiska komisji były pozytywne, za projektem uchwały.
Do projektu uchwały  nie wniesiono uwag. W wyniku głosowania uchwała Nr XXV/239/2008
została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr     do protokołu.

Do punktu 13.
-----------------  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/83/2007 Rady Miejskiej
w Chojnie z dnia 30 sierpnia 2007 w sprawie oddanie nieruchomości w dzierżawę, w drodze
bezprzetargowej na okres 10 lat na rzecz „Krokus” Spółka z o.o. z/s w Poznaniu przedstawił
naczelnik wydziału ZBN R. Wołosiak. W projekcie uchwały jest określone nowe brzmienie §
1 w uchwale z dnia 30 sierpnia 2007. Chodzi o to, aby rada wyraziła zgodę na dokonanie
zmiany dlatego, że zmiana umowy może być dokonana przez burmistrza tylko pod
warunkiem, że postanowienia tej umowy są jakby przeniesieniem postanowień uchwały.
Stanowiska komisji były pozytywne, za przyjęciem uchwały.
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. W wyniku głosowania uchwała Nr XXV/240/2008
została podjęta jednogłośnie i stanowi załączniki nr     do protokołu.

Do punktu 14.
----------------- Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości
niezabudowanej (PHU „BeSTT” Dębno) przedstawił R. Wołosiak. Spółka „BeSTT”
wystąpiła z wnioskiem o sprzedaż na jej rzecz nieruchomości stanowiącej własność gminy
Chojna z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości
własnej przy ul. Mieszka I.
Stanowiska komisji były pozytywne, za przyjęciem projektu uchwały. Do projektu nie
wniesiono uwag. W wyniku głosowania uchwała Nr XXV/241/2008 została podjęta
jednogłośnie i stanowi załącznik nr      do protokołu.

Do punktu 15.
----------------- Burmistrz A. Fedorowicz odpowiedział na zadane pytania w punkcie 6
porządku obrad. W sprawie wniosków dot. dróg lokalnych. Z informacji, które prowadzili
pracownicy urzędu wynikało, że należy złożyć wniosek podając wartość zadania. Koszt
realizowanego projektu brutto naprawy i przebudowy dróg na lotnisku t. Narciarskiej, Żwirki
i Wigury, Sikorskiego, Parkowej, Transportowej są podane długości tych dróg, poszczególne
rodzaje robót, koszty realizacji. Z tego co wiem na tym etapie, bo jeżeli 23 października jest
podjęta uchwała rady ministrów a 31 października wojewoda wydaje zarządzenie w sprawie
powołania wojewódzkiej komisji a gmina tydzień później dostaje informację, że mamy do 21
złożyć wniosek. Byliśmy już po złożeniu projektu budżetu do RIO i biura rady, a więc na tym
etapie trudno było cokolwiek w budżecie zmieniać i zaplanować nowe zadanie. W związku z
tym zapytaliśmy instytucję wdrażającą jak to uwzględnić w WPI. Odpowiedziano, że na
etapie kiedy wniosek zostanie przyjęty wtedy będziecie wprowadzali zmiany.  Więc
dołączyliśmy do wniosku zgłoszenie zamiaru przystąpienia do robót budowlanych, bo tu nie
było nowych dróg a więc nie było konieczności posiadania pozwolenia na budowę. Szczerze
mówiąc nie wiemy dlaczego wniosek nie został przyjęty. Według tego wniosku i wyliczeń,
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które pracownicy urzędu przygotowali środków własnych byłoby 1.418.000 zł, środków z
budżetu państwa 984 tys. zł. Dofinansowanie można otrzymać do 50%. Na spotkaniu z p.
Schetyną w Warszawie wspomniał on o proponowanych inwestycjach, które będą
realizowane i w ślad, za którymi pójdą pieniądze. Mówiło się o drogach lokalnych i pod tym
pojęciem należało rozumieć szczególnie drogi powiatowe. Celem programu tak jak jest to
podawane jest wsparcie przebudowy, budowy lub remontu kluczowych odcinków dróg
gminnych i powiatowych prowadzące do zwiększenia płynności ruchu i poprawy
bezpieczeństwa komunikacyjnego. My kwalifikujemy się, bo mamy drogi gminne. Wsparcie
tworzenia powiązań sieci dróg powiatowych i gminnych z siecią dróg wojewódzkich i
krajowych prowadzące do zwiększenia dostępności lokalnych ośrodków usług
gospodarczych. I stało się to, o czym mówił wicepremier Schetyna. Priorytetowo
potraktowano drogi wojewódzkie i powiatowe a prawdopodobnie później wsparcie dostaną
samorządy gminne. Z tego co wiem żadna gmina nie otrzymała dofinansowania z naszego
powiatu. W województwie większość dróg są to drogi powiatowe, które będą
modernizowane. Z tego co wiadomo nie można było łączyć kilku dróg. Nie można było kilku
zadań łączyć. Zielona i lotnisko to inne zadania. Dalej burmistrz powiedział, że nie chce w tej
chwili szukać winnych, mówić o opieszałości urzędników bo czasu było mało. Są  w urzędzie
osoby, które przygotowują w sposób profesjonalny pod każdym względem czego dowodem
są wcześniejsze inwestycje. Pan Hadrzyński doświadczył wielu działań jeśli chodzi o
przygotowywanie wniosków i stara się razem z wydziałem robić to, co do wydziału należy.
Jest też powołany zespół ds. funduszy zewnętrznych, którym kieruje zastępca. Jest to grupa
około 10 osób, które starają się wszystkie wnioski weryfikować i miejmy nadzieję, że z dnia
na dzień będzie tylko lepiej.
Sprawa przeprosin w Centrum Kultury- Czasami nie mam wpływu na relacje przełożony,
podwładny w innych jednostkach i to dotyczy nie tylko Centrum Kultury. Dotyczy
wszystkich jednostek, które mówiąc ogólnie gminie, burmistrzowi podlegają. Nie chcę aż tak
daleko wkraczać w kompetencje, tym bardziej, że ciągle powtarzam, że dyrektor, kierownik
jednostki sam odpowiada przed sobą, przed ludźmi, pracownikami, mieszkańcami,
społecznością za to co robi. Natomiast ja tego nie odebrałem w takim wymiarze, że
należałoby się nad tym aż tak głęboko pochylić. Bo jeżeli ktoś mówi, że doszły głosy, doszły
słuchy to ja takich słuchów, głosów mam od poniedziałku do piątku dziesiątki  różnych skarg,
problemów, pretensji. Staram się reagować i rozmawiać na bieżąco. Jeżeli były takie
ustalenia, zobowiązania, że dyrektor ma kogoś przeprosić to ja dopilnuję, żeby to zrobił.
Natomiast najlepiej byłoby gdyby te osoby same powiedziały, że coś je boli i wtedy będziemy
wiedzieli jaką przyjąć diagnozę. Ja z jedną z osób kiedyś zamieniłem dwa słowa i troszeczkę
może inaczej to odebrałem. Nie potraktowałem tego jako konfliktu w takim wymiarze jak jest
w tej chwili eksponowany. Ale obiecuję, że jeszcze raz do tematu wrócę i z osobami
wyjaśnię, zapytam jedną i drugą stronę żeby nie było już wątpliwości i różnych potknięć na
przyszłość.
Odnośnie biblioteki pedagogicznej – Otrzymaliśmy informację w sprawie zajęcia stanowiska
i ewentualnie przejęcia księgozbiorów nieodpłatnie, bo jest to biblioteka, która podlega
Centrum Doskonalenia i Doradztwa Nauczycieli, czyli jest w gestii marszałka województwa.
Złożyliśmy wstępnie deklarację przejęcia całego księgozbioru. Były przeprowadzone
rozmowy z dyrektorem Centrum Kultury, a w zasadzie bardziej z p. dyrektor biblioteki, która
wyraziła chęć pomocy w tej sprawie, przejęcia tego księgozbioru. Gmina jest zainteresowana
rozwiązaniem tego problemu, bo przecież mamy tą świadomość, że na naszym terenie są
nauczyciele studenci, którym ta biblioteka pedagogiczna jest niezbędna i szkoda byłoby, żeby
przestała funkcjonować. Natomiast skoro zarząd województwa decyduje o rozwiązaniu tych
filii bibliotek to myślę, że będzie miał na uwadze również, że my chcemy nieodpłatnie ten
księgozbiór przejąć, bo taka jest intencja zarządu i mieć w dyspozycji ileś tysięcy



10

woluminów. Kwestia pracowników to już jest inny temat do uzgodnień, czy ewentualnie
otrzymalibyśmy jakieś dodatkowe środki na pierwsze zorganizowanie w budynku naszej
biblioteki.  Jest  nasza  dobra  wola  i  myślę,  że  zarząd  województwa  również się do  tego
przychyli.
Odnośnie egzaminu gimnazjalnego – Ja też byłem dyrektorem szkoły. Miałem tą
przyjemność, szczęście albo nieszczęście organizowania egzaminu gimnazjalnego, więc wiem
dokładnie jak wyglądają procedury, komu kiedy, co trzeba zgłosić, żeby taki egzamin odbył
się. Bezwzględnie ten egzamin musi odbyć się w okresie wiosennym, kwiecień, maj.
Bezwzględnie ponieważ obligatoryjnie wszyscy uczniowie muszą do niego przystąpić. Tutaj
jest to taka dobra wola szkół podstawowych i gimnazjów, że chcą przystąpić do próbnego
sprawdzianu i egzaminu. Jeżeli tak było to niech tak będzie. lepiej jeżeli uczniowie sprawdzą
się teraz niż potem. Ten egzamin jest po to, żeby przećwiczyć jak to będzie później, żeby ten
egzamin napisać właściwie. Ja nie będę komentował zachowania pana dyrektora, bo
rzeczywiście najlepiej byłoby gdyby zadzwonił, przyszedł i powiedział, że jest jakiś problem.
A ja się dzisiaj dowiaduję, że jakieś skargi, pisma wpływają z załącznikami, których nie znam
i tak na gorąco mam rozeznać problem, który w moim odczuciu nie jest żadnym problemem.
Bo pierwszy sygnał był taki, że w tym dniu inne zajęcia, inna uroczystość ma się odbyć w
Centrum Kultury. Wtedy należało między kierownikami jednostek ustalić czy można coś
przenieść, zmienić termin tych imprez, czy zajęć. Było planowane spotkanie noworoczne ale
z uwagi na oszczędności tego spotkania nie będzie. Należałoby zacząć od początku, od
fundamentu problemu, bo niektórzy wiedzą a niektórzy nie wiedzą. Posądzano mnie o
mobbing a tak naprawdę przez rok czasu ja jestem mobbingowany, bo ze mnie robi się tego,
który jak podaje gazeta chce zniszczyć, wykończyć. Jeżeli do organu prowadzącego docierają
różne niepokojące sygnały to przyzwoitość nakazuje, żeby burmistrz, rada miejska jako
pierwsi dowiadywali się o różnych incydentach a nie jako ostatni. Najczęściej wiedzą rodzice,
nauczyciele, policja, a my nic nie wiemy. Jak czuje się burmistrz, którego spotykają na ulicy i
pytają co tam się dzieje? Jeżeli państwo chcecie wiedzieć co się w ostatnich dniach wydarzyło
to proszę zapytać pana dyrektora i policję, bo ja z uwagi na ochronę danych osobowych i dla
dobra sprawy nie będę mówił nic co się wydarzyło. Ja się dowiaduję na ulicy albo od innych
osób. Są tam naprawdę problemy, z którymi trzeba sobie radzić, ale to jest wkalkulowane w
pracę nauczycieli, że wychowywanie młodzieży w wieku 13 – 16 lat nie jest takie łatwe.
Trzeba sobie z tym umieć radzić, trzeba kontrolować wszystko co się dzieje dookoła a nie
tylko postawić na bramie strażnika, który legitymuje burmistrza i pyta, pan do kogo. Tu
chodzi o bezpieczeństwo ucznia a nie burmistrza, czy dyrektora. Więc jeżeli jest tam ochrona,
jest monitoring to przede wszystkim po to, żeby po pierwsze było bezpieczniej a po drugie
żeby nie było dewastacji. Mieliśmy również na uwadze tą dewastację, a szczególnie
ogrodzenia na lotnisku.
Odnośnie remontu ulic Słowiańskiej, Jagiellońskiej, Ogrodowej- Na spotkaniu w starostwie w
tej sprawie był z-ca W. Długoborski. Przekazał relację na temat zaniechania tego działania,
tego zadania i chęci dofinansowania ale na dużo niższym poziomie niż to miało być. Powiat
proponował nam 40 tys. na dokumentację i do całości zadania 100 tysięcy dotacji. Przy
zadaniu, które kosztowałoby pewno kilka milionów, dotacja 100 tysięczna to jest to bardzo
skromna dotacja.

Radny W. Skrzypczyk – Odnośnie biblioteki pedagogicznej jak najbardziej gmina
powinna przejąć bibliotekę pedagogiczną jeśli są takie możliwości. Natomiast tam są potężne
zbiory. Czy to się zmieści w pomieszczeniach miejskiej biblioteki, wątpię. Uważam, że to jest
problem nie tylko gminy Chojna ale wszystkich innych gmin. Ta biblioteka jest
wykorzystywana przez pół powiatu a może nawet więcej. W związku z powyższym moja
propozycja jest taka, że ta biblioteka może podlegać pod bibliotekę gminną natomiast
powinna się znajdować w tym miejscu, w którym się znajduje. Wystąpić do starostwa o to,
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żeby starostwo w ramach użyczenia pomieszczenia przekazało dla gminnej biblioteki i niech
ona dalej działa. To jest nie tylko interes gminy ale całego powiatu.
Natomiast postarałem się przeczytać wniosek pana dyrektora gimnazjum. Ukazała się
informacja, którą pan przewodniczący przeczytał, informacja z dnia wczorajszego. To samo
zostało przekazane dla burmistrza również wczoraj, czyli dzisiaj dopiero pan burmistrz mógł
się zapoznać z tym problemem. Tu chodzi o bicie piany, tak to odbieram. Następny wyrasta
problem, bo dyrektor odmawia w dniu 2 grudnia dla szkoły udzielenia pomieszczeń. W tym
samym dniu przesyła tą informację dyrektorowi gimnazjum a dyrektor gimnazjum ze swoją
informacją występuje do Centrum Kultury w tym samym dniu, w którym otrzymuje
odpowiedź. Ale dopiero po 7 dniach zawiadamia w jednym dniu radę i burmistrza osobnymi
pismami i następuje bicie piany dlaczego burmistrz jeszcze nie zareagował. Dlaczego to
pojawia się w tej chwili na forum rady? sztuczny problem powstaje po to tylko, żeby pokazać,
że w tej gminie już wszyscy na głowie postawali. Zwróćcie panowie uwagę o co chodzi.
Niektórzy się od razu się tym podniecili tak jak pan Kozieł. Pani Bekierowa się
podekscytowała tym. Po co ten temat? Ten temat na radzie w ogóle nie powinien być, bo nie
dano szansy nikomu na załatwienie tak jak być powinno.

Burmistrz A. Fedorowicz powrócił do sprawy biblioteki. Sejmik podjął uchwałę ale
zarząd województwa nie dał jeszcze wytycznych w sprawie likwidacji biblioteki. Jeśli tylko
będą szczegółowe informacje będziemy zwracali się najpierw do starostwa o umożliwienie
funkcjonowania oddziału biblioteki pedagogicznej jako przynależnej do biblioteki miejskiej w
pomieszczeniach, w których dotychczas były. Gdyby takiej możliwości nie było będziemy
szukali możliwości przemeblowania biblioteki i wciśnięcia tych woluminów w budynku
Biblioteki Miejskiej przy Placu Konstytucji.

Radny M. Kozieł zwrócił się do burmistrza, żeby teraz jeszcze egzamin gimnazjalny
odbył się w Centrum Kultury, a w następnych latach niech się odbywa może w innym
miejscu. Chodzi o to, żeby burmistrz w jakiś sposób zapewnił, że w tym kierunku nie będzie
się zmieniało.

W-ce przewodnicząca rady R. Bekier – Pan radny nauczył się ekscytacja i tak próbuje
w każdym kontekście wykorzystać. Ja natomiast jak słyszę właśnie takie bicie piany to jedyne
zjawisko, które towarzyszy mi w tej chwili. To nie ekscytacja, to irytacja.

Radny S. Kabat – Panie burmistrzu. Odnośnie Schetynówek. Czy w naszym powiecie
żadna gmina tych środków nie uzyskała?

Burmistrz A. Fedorowicz – To, że wicepremier Schetyna mówił, że będą fundusze na
drogi lokalne to jest prawda. Powiedziano w Warszawie, że w pierwszej kolejności będą
pieniądze na drogi wojewódzkie i powiatowe, w drugiej kolejności na drogi gminne. Skoro
się mówi o drugiej kolejności i nie wiadomo jeszcze jak ten program będzie wdrożony i co z
niego będzie to trudno się przygotowywać na koniec świata skoro wiemy, że on kiedyś
nastąpi.

Do punktu 16.
-----------------  W wolnych wnioskach radny R. Skrzypek w imieniu Klubu Gmina Dla
Wszystkich poprosił burmistrza, aby na wspólne spotkanie, które odbędzie się we wtorek w
sprawie budżetu zaprosił dyrektora Centrum Kultury p. Mazura, żeby przedstawił jak
zamierza wydawać dotacje na rok 2009 i w jaki sposób wygląda sprawa rozliczenia roku 2008
Wobec wyczerpania się porządku obrad i braku głosów dyskusji przewodniczący zakończył
obrady. Koniec obrad godz. 14.30. Na tym protokół zakończono.

Protokółowała                                                                                Przewodniczący Rady
Ewa Wojciechowska                                                                         Janusz Kowalczyk


